
Protokół Nr XI/19

z XI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2019 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 17:25)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XI sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Rady odczytała tekst w sprawie obowiązku informacyjnego dotyczącego ochrony

danych osobowych: “W związku z faktem, że podczas transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń

rejestrujących obrazu i dźwięku obrad sesji Rady Miasta Piły ma miejsce przetwarzanie danych

osobowych osób uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych

danych ujawnionych przez rozmówców, uprzejmie informuję, że obowiązek informacyjny wobec

tych osób spełniany jest poprzez:

• wyemitowanie przed rozpoczęciem każdej sesji Rady Miasta Piły planszy z treścią klauzuli

obowiązku informacyjnego,

• wywieszenie treści klauzuli  obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych lokalu,

w którym odbywają się obrady sesji Rady Miasta Piły.

Prosimy, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady Miasta Piły zapoznała

się z treścią informacji”.

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 23 radnych - pozwalające na

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitała przybyłych radnych i zaproszonych gości –

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Maria Kubica,  przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała,  że  29 maja  zmarł  Kazimierz

Kotliński,  wieloletni  radny i  przewodniczący Rady Osiedla Staszyce.  Przewodnicząca poprosiła

o powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięci pana Kazimierza Kotlińskiego.



Uczczono minutą ciszy pamięć zmarłego Kazimierza Kotlińskiego.

Przewodnicząca  Rady powiedziała,  że  radni  otrzymali  drogą  elektroniczną  porządek  obrad

i zapytała, czy są jakieś propozycje do proponowanego porządku obrad.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że w związku z tym, że wczoraj  wpłynęła opinia

prawna w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Regulaminu podziału środków

finansowych dla podmiotów realizujących zadania publiczne w zakresie upowszechniania kultury

fizycznej z budżetu Gminy Piła,  zgłasza wniosek, by usunąć z proponowanego porządku obrad

punkt  22.  -  druk  nr  164.  Radny  Bystrzycki  przedstawił  dostarczoną  opinię  prawną  Katarzyny

Paczyńskiej, radcy prawnego Urzędu Miasta Piły.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  zapozna się  dokładnie z  uchwałą z  26 lutego 2015 r.

Radny powiedział, że cały czas twierdzi, że jest to uchwała kierunkowa, dotycząca finansowania

sportu dzieci  i  młodzieży,  natomiast  nie  ma tam żadnego szczegółu.  A celem radnych z klubu

Stowarzyszenia  “Porozumienie  Samorządowe”  było  właśnie  uszczegółowienie,  by  nie  było

najmniejszych wątpliwości i żeby każdy, po przeczytaniu, wiedział,  czego może się spodziewać

i  jakie  są kryteria  przyznawania dofinansowania.  Odnosząc się  do informacji,  że  nie  wskazano

źródeł finansowania, radny Pyziak powiedział, że w uchwale z 26 lutego 2015 r. jest zapis mówiący

o tym, że środki będą pochodzić z budżetu miasta i to jest oczywiste, bo z jakiego innego źródła

mają te środki pochodzić - dodał radny. W proponowanym projekcie uchwały także jest zapisane,

że  ma  wejść  w  życie  z  dniem 1  stycznia,  czyli  po  uchwaleniu  budżetu  na  rok  2020.  Radny

powiedział, że już na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych mówił, że z zapisanych dotychczas

640  tys.  zł  60%  wystarczy  na  realizację  załącznika,  a  reszta  może  być  przeznaczona  na

nieprzewidziane wydatki  związane z  sukcesami w sporcie  dzieci  i  młodzieży.  Radny Zbigniew

Pyziak  powiedział,  że  zależało  mu i  nadal  mu zależy  na tym,  by sport  dzieci  i  młodzieży był

traktowany priorytetowo, a w tej chwili tak nie jest.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  każdy  radny,  każda  grupa  radnych,  ma  prawo  wystąpić

z projektem uchwały i jasne jest to, że potrzebna jest wtedy pomoc. Radnym powinien być w takiej
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sytuacji przydzielony z urzędu radca prawny - powiedziała radna Miler - który zajmuje się pod

względem formalno-prawnym każdym projektem uchwały, który wpływa.

Radny  Tomasz  Jopek zapytał,  czy  coś  się  zmieni,  jeśli  radny  zdobędzie  podpis  i  pieczątkę

z  kancelarii  prawniczej.  Radny  podkreślił,  że  klub  radnych  Stowarzyszenia  “Porozumienie

Samorządowe” nie “odpuści” sprawy tego projektu uchwały, bo pilskie środowisko związane ze

sportem nie jest zadowolone.

Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  zajmujemy  się  projektem  uchwały

w sytuacji,  kiedy  dokument  jest  poprawnie  napisany  i  ma  podpis  prawnika.  W takiej  sytuacji

będziemy  taki  dokument  oceniać  pod  względem  prawnym  i  merytorycznym.  Nie  chodzi

o pieczątkę, a o to,  by dokument był dobrze napisany. Prezydent powiedział,  że nie zgadza się

z  opinią,  że  kluby  sportowego  nie  wiedzą,  jakie  pieniądze  mają  do  dyspozycji.  Konkursy  są

specjalnie rozpisywane wcześnie, żeby można było dobrze zaplanować rok. Każdy system będzie

budził  kontrowersje  -  powiedział  Prezydent  -  i  dodał,  że  podtrzymuje  swoją  propozycję,  aby

przedstawić ten dokument w Powiecie,  gdzie  będzie możliwość przetestowania proponowanych

rozwiązań, a my będziemy się temu przyglądać przez 2, 3 lata i jeśli okaże się, że to się sprawdza,

to na pewno wrócimy do tej rozmowy. Prezydent Głowski powiedział, że dobrze by było, gdyby

kluby  sportowe  zaczęły  składać  wnioski  o  dofinansowanie  do  Urzędu  Marszałkowskiego,

dysponującego środkami finansowymi, z których korzystają wszystkie subregiony oprócz pilskiego.

W tym roku wnioski złożyły, chyba, 2 kluby z Piły - dodał Prezydent.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  że  rozmawiał  z  przedstawicielami  kilku  klubów  i  może

powiedzieć, że kluby nie mogą zabezpieczyć swoich budżetów. Kluby piszą wnioski np. o 35 tys.

zł, a dostają finalnie np. 10 tys. zł. Radny powiedział, że nie zgadza się też ze zdaniem Prezydenta,

że kluby liczą tylko na Miasto, bo wiele klubów ma dużych sponsorów i ma też dotacje z Powiatu

i z Urzędu Wojewódzkiego. Radny Jopek dodał też, że kluby zarejestrowane w polskich związkach

sportowych,  uczestniczące  w  zawodach,  dostają  środki  z  Województwa,  ale  jeśli  jakiś  klub

otrzymuje dofinansowanie za zdobyte punkty, to nie może się ubiegać o dotację. Odnosząc się do

sugestii, by przedstawić ten projekt w Powiecie, radny Jopek powiedział, że nie rozumie dlaczego
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mamy mówić  na  tej  sali  o  przedstawianiu  dokumentu  w Powiecie  -  to  jest  Rada  Miasta  Piły

i jesteśmy na sesji Rady Miasta Piły.

Prezydent Miasta Piły powiedział, że nie jest przekonany, czy jest tak, jak mówi radny Jopek, że

kluby otrzymujące dofinansowanie za zdobyte punkty nie mogą startować w konkursach. Prezydent

powiedział, że to prawda, że zgłaszający projekt są radnymi miejskimi, ale mają ci radni swoich

przyjaciół w Powiecie. Rządzicie w Powiecie - powiedział prezydent Głowski - i jeśli to jest tak

doskonały system, to,  mam nadzieję,  przekonacie swoich przedstawicieli  w Radzie Powiatu do

złożenia uchwały w Powiecie.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że zgłasza wniosek o zamknięcie dyskusji.

Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie w sprawie wniosku przedstawionego przez

radnego Szutkowskiego.

Głosowanie wniosku ws. zamknięcie dyskusji:

Radni  przyjęli  wniosek  17  głosami  “za”,  przy  2  głosach  “przeciw”  i  4  głosach

“wstrzymujących się”.

Przewodnicząca zarządziła głosowanie ws. wniosku zgłoszonego przez radnego Bystrzyckiego.

Głosowanie ws. usunięcia punktu z porządku obrad:

Radni  przyjęli  wniosek  14  głosami  “za”,  przy  4  głosach  “przeciw”  i  5  głosach

“wstrzymujących się”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy IX

a XI sesją Rady Miasta Piły - druk nr 146.
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3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 145.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2019-2029 - druk nr 162. Autopoprawka - druk nr 166.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok -

druk nr 163. Autopoprawka - druk nr 166.

6. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od

nieruchomości - druk nr 165.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników - druk

nr 144.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku

energetycznego - druk nr 148.

9. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta  Piły  na obszarze  osiedla  Staszyce,  w rejonie  ul.  Osiedlowej  i  ul.

Ludwisarskiej - druk nr 149.

10.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej nr

11 im.  Królowej  Jadwigi  w Pile  od obowiązku realizacji  tygodniowego obowiązkowego

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych - druk nr 150.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznego Przedszkola

Nr  18  im.  Kubusia  Puchatka  ul.  Trentowskiego  3  64-920  Piła  od  obowiązku  realizacji

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych

i opiekuńczych - druk nr 151.

12.Projekt  uchwały Rady Miasta Piły  w sprawie określenia  wysokości opłat  za korzystanie

z  wychowania  przedszkolnego  w  jednostkach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest

Gmina Piła - druk nr 152.

13.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany statutu Żłobka Nr 1 w Pile - druk nr

153.

14.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie utworzenia Żłobka nr 2 w Pile - druk nr 154.

15.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  utworzenia  Zespołu  Żłobków  w  Pile

i uchwalenia jego Statutu - druk nr 155.
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16.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców pierwszeństwa

w nabyciu lokali użytkowych (garaży) wraz z udziałami w gruncie - druk nr 156.

17.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 157.

18.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 158.

19.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie

nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy - druk nr 159.

20.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy pierwszeństwa

w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej - druk nr 160.

21.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym - druk nr

161.

22.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 147.

23.Wolne głosy, wnioski i informacje.

24.Zamknięcie obrad.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Kazimierza  Sulimę,

wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z IX i X

sesji Rady Miasta Piły.

Kazimierz  Sulima,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły odczytał  informację  w  sprawie

protokołu z IX sesji Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z IX sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.
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Kazimierz  Sulima,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły odczytał  informację  w  sprawie

protokołu z X sesji  Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z X sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy IX a XI

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Urszula Kaczmarek zapytała o 85. i 86. punkt sprawozdania.

Radny Tomasz Słoboda zapytał o 37. i 52. punkt sprawozdania.

Radna Zdzisława Karpińska zapytała o 60. i 88. punkt sprawozdania.

Radna Maria Miler zapytała o 60. i 19. punkt sprawozdania.

Radna Gabriela Milska zapytała o 53. i 87. punkt sprawozdania.

Radna  Magdalena  Pabich zapytała  o  46.  i  95.  punkt  sprawozdania  -  chodzi  o  dotacje  dla

Stowarzyszenia Tanecznego Beezone (Nie Bój Się Marzyć).
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Prezydent Piotr Głowski odpowiadając na pytania radnych powiedział m.in., że:

• odnośnie  do  punktu  85.  i  spotkania  z  przedstawicielem  Metropolitan  Investment  S.A,

Prezydent powiedział, że spotkanie dotyczyło budowy osiedla Zielone Wzgórza,

• odnośnie do punktu 86. i spotkania z przedstawicielami spółki Enea Wytwarzanie, Prezydent

powiedział, że spotkanie dotyczyło aspektów technologicznych projektu H2 Piła,

• odnosząc  się  do  37.  punktu  sprawozdania  i  udziału  w  posiedzeniu  Związku

Międzygminnego PRGOK oraz 52. punktu sprawozdania i udziału w zebraniu wspólników

Altvater Sp. z o. o., Prezydent powiedział, w związku z pytaniem dotyczącym śmieci, że

przygotował  kilka  slajdów  prezentujących  sytuację  dotyczącą  gospodarki  odpadami,

(Prezydent przedstawił slajdy),

• odnośnie  do  60.  punktu  sprawozdania  i  obchodów  Gdańskiego  Święta  Wolności

i Solidarności, prezydent Głowski powiedział, że te obchody były wyjątkowym przeżyciem

dla  wszystkich,  bez  względu  na  barwy  polityczne.  Prezydent  dodał,  że  na  spotkaniu

samorządowców w Gdańsku podpisał się pod dokumentem zawierającym 21 tez, których

głównym założeniem jest postulat dotyczący decentralizacji i zwiększenia roli samorządu,

• odnosząc się do 88. punktu sprawozdania i rewitalizacji terenów nadrzecznych oraz Wyspy,

Prezydent  powiedział,  że  związane  są  z  tym  środki  w  wysokości  około  18  mln  zł,

w większości  pochodzące ze środków zewnętrznych. Pojawi się m.in.  nowy most,  który

połączy rejon ul. O. M. Kolbe z plantami, z ul. Dąbrowskiego,

• odnośnie  do  53.  punktu  sprawozdania  i  spotkania  z  przedstawicielami  Biura  Radcy

Handlowego Ambasady Szwecji  oraz firmy Consat  Telematics,  Prezydent powiedział,  że

jednym z  efektów tego  spotkania  było  kolejne,  które  odbyło  się  w Pile,  z  firmą,  która

realizuje  duże  projekty  obejmujące  system  zarządzania  ruchem  pociągów,  autobusów

i statków,

• odnosząc się do 87. punktu sprawozdania i debaty oksfordzkiej, Prezydent powiedział, że

w debacie zmierzyli się studenci i senatorowie RP, a tematem debaty, była potrzeba istnienia

senatu w Polsce - debatę wygrali studenci, przekonujący o potrzebie istnienia senatu.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że nie uzyskała odpowiedzi na swoje pytania.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie,

ale dodał, że, oczywiście, udzieli odpowiedzi pisemnie.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2019-2029. Autopoprawka.

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Rozwoju poinformował,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że będzie głosować za podjęciem przedmiotowej uchwały.

Skarbnik przedstawiła autopoprawkę, którą radni otrzymali dzisiaj.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami “za” - uchwała nr XI/95/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 5.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2019  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Rozwoju poinformował,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radna Maria Miler powiedziała, że chce zapytać o dwie kwestie. Jedna dotyczy wykupu terenów

na ulicach: Długosza i Krzywej. Te tereny należą w tej chwili do osób prywatnych. Uchwała, która

wprowadza układ ulic w naszym mieście - powiedziała radna Miler - wyznacza drogi publiczne

i dziwić może, że one trafiły w ręce prywatne. Radna poprosiła o wyjaśnienie. Poruszając kolejną

sprawę, radna Miler powiedziała,  że podczas omawiania sprawozdania z wykonania budżetu za

ubiegły rok zwracała uwagę na niepokojący fakt zmniejszania planu wydatków bieżących w dziale

obejmującym gospodarkę  mieszkaniową.  My naprawdę mamy dużo do zrobienia  -  powiedziała

radna  Miler  -  i  nie  powinniśmy  zmniejszać  wydatków  bieżących,  powinniśmy  się  zająć

załatwianiem  realnych  problemów  naszych  mieszkańców,  a  mamy  przesunięcia  np.  na

klimatyzatory w Urzędzie Miasta.

Radny Tomasz  Słoboda powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  pytał  o  możliwość  remontu  jednego

z budynków przy ul. Staromiejskiej i otrzymał radny odpowiedź, że MZGM jest tak zadłużony, że

tego remontu nie da się przeprowadzić. Dzisiaj radny widzi, że przesuwamy zaoszczędzone środki

z remontów bieżących na zadania, które nie są w ogóle związane z remontami.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do kwestii dróg, że prawdą jest to, że główny

system  funkcjonowania  dróg  był  uchwalony,  ale  za  każdym  razem,  kiedy  zmieniamy  plany

zagospodarowania patrzymy na to, by budować drogi tam, gdzie one są potrzebne.

Skarbnik Gminy powiedziała, odnosząc się do zakupu klimatyzatorów, że pieniądze na ten cel

pochodzą z innego zadania, które także było realizowane w budynku Urzędu Miasta, a pozostałe

środki  pochodzą  z  remontów  przewidzianych  w  Urzędzie  Miasta.  Odpowiadając  radnemu

Słobodzie,  Skarbnik  powiedziała,  że  przeniesione  pieniądze  nie  pochodzą  z  MZGM-u,  tylko

z  działki,  którą  dysponuje  Urząd  Miasta  -  “niedostarczenie  lokali  socjalnych”  -  tu  mamy

oszczędności.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/96/19 stanowi załącznik

do protokołu.
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Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od

nieruchomości przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Rozwoju poinformował,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że w kadencji 2010-2014 nie były podnoszone stawki podatku od

nieruchomości i budżet Miasta się nie zawalił. Później mamy już co roku podwyżki sięgające nawet

do 90% maksymalnej stawki.  Są stawki,  które są zbliżone do maksymalnych,  a  średnio to jest

ponad  80%  stawki  maksymalnej.  Radna  Miler  powiedziała,  że  dziwi  ją  uchwalanie  stawek

w czerwcu,  pół  roku przed wejściem w życie.  Radna  zapytała,  co  się  stanie,  jeśli  nie  zostaną

podniesione ustawowo stawki maksymalne. Radna Miler powiedziała, że chce się też ustosunkować

do  argumentów,  które  są  wpisane  w  uzasadnieniu  do  tego  projektu  uchwały.  Napisano  m.in.:

“Ponadto wzrost wynagrodzeń nauczycieli obciąży budżet samorządu, co wiąże się z koniecznością

zabezpieczenia dodatkowych pieniędzy”. Radna powiedziała, że strajkujący nauczyciele w naszym

mieście liczyli na to, że jeśli otrzymają podwyżkę od września z 15% do 30%, to te pieniądze na

nich czekają w gminach. Otóż, nie - powiedziała radna Miler - jeśli my musimy tym najsłabszym

grupom podwyższać podatki, to znaczy, że na oświatę też tych pieniędzy nie było i nie ma.

Radny Marek Toboła powiedział, że jedną z najtrudniejszych dyskusji jest dyskusja o podatkach.

Można dyskutować,  co to  znaczy “mało”.  80% stawki maksymalnej,  to  jest  rzeczywiście  mało

w stosunku do innych miast w regionie. Mądrość rad miasta ostatnich kadencji polegała na tym, że

albo nie było wzrostu podatków, albo wzrost był niewielki. Odnosząc się do tego, że stawki są

uchwalane już w czerwcu, radny Toboła powiedział, że o to prosili mieszkańcy oraz przedsiębiorcy.

Podwyższenie podatków wiąże się również z planowaniem budżetów w firmach. Jeśli wcześniej

pojawi  się  ta  informacja,  to  budżety  mogą  być  planowane  bardziej  racjonalnie.  Poza  tym,

spółdzielnie  i  wspólnoty  mieszkaniowe  mają  obowiązek  informowania  o  podwyżkach

mieszkańców. Radny powiedział, że martwi go to, że w kolejnych latach mogą nas czekać duże
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podwyżki, dotyczące m.in. energii elektrycznej, paliw, opłat środowiskowych i wody. Bilansowanie

budżetu jest rzeczą bardzo odpowiedzialną i bardzo trudną.

Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  chce  się  odnieść  do  kwestii  poruszonej  przez  radną  Miler.

Odnosząc się do terminu uchwalania nowych stawek, Skarbnik powiedziała, że jest to czerwiec, bo

w czerwcu Piła może już podnieść podatki, ponieważ nie ograniczają nas już żadne limity. Inne

gminy  i  miasta  czekają  na  obwieszczenia  Ministra  Finansów  w sierpniu,  by  we  wrześniu  lub

październiku podnieść stawki do maksymalnych stawek obowiązujących.

Prezydent Głowski powiedział, odnosząc się do tego, że w kadencji 2010-2014 nie było podwyżki

podatków, że wtedy uznał, iż jest to moment, kiedy należy, kosztem rozwoju pewnych fragmentów

miasta,  wesprzeć  mieszkańców,  wspólnoty  i  przedsiębiorczość,  bo  Miasto  było  w  zapaści.

Prezydent podkreślił, że prowadzimy racjonalną politykę, która ma zrównoważyć nasze wspólne

oczekiwania.  Odnosząc  się  do  tematu  oświaty,  prezydent  Głowski  powiedział,  że  kiedyś

dostawaliśmy z budżetu państwa kwotę pokrywającą 60% wydatków na oświatę, a teraz dostajemy

40%. Prezydent dodał, że chętnie przekazałby oświatę do budżetu państwa w całości.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  nie  może  zareagować,  kiedy  ktoś  mówi,  że  to  ten  rząd

podniósł  cenę prądu,  bo to nie  jest  prawda. Ten rząd zrobił  wszystko, żeby obniżyć akcyzę na

przewidywane podwyżki prądu. Radna powiedziała też, że życzy sobie, aby w tym kraju władza

rządowa była z tej samej opcji politycznej co władza samorządowa, bo wtedy będzie święty spokój.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że także nie lubi głosować za podwyższeniem podatków,

ale Prezydent mówił o pewnych realiach. Rząd obiecywał, że podwyżki nie będą nic kosztować

obywateli, a trzeba zapytać, kto w spółdzielni mieszkaniowej płaci np. za podwyżkę prądu - prezes

czy mieszkańcy. Np. podniesienie płacy minimalnej bez przyznania środków powoduje - i mówię to

na  własnym przykładzie  -  powiedział  radny Szutkowski,  wzrost  kosztów o 7,5%. Zakup usług

kosztuje też więcej o 10% do 20%. Radny powiedział, że powinniśmy, zamiast uprawiać politykę,

mówić o rzeczach realnych.

Radna Maria Miler powiedziała, że jej rachunki za prąd są na stałym poziomie.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że ma nadzieję, że radna Miler nie zarzuca mu kłamstwa.

Prezydent  dodał,  że  przed  jednym  ze  spotkań  poprosił  o  zestawienie  opłat  ponoszonych  na

konkretnej pilskiej ulicy i okazało się, że w tym roku jest 30% drożej, a inne samorządy zgłaszają

zmiany o 50%, 70%.

Radna Maria Miler powiedziała, że przypomniała sobie porównanie budżetu z 2013 roku z rokiem

2018. Wydatki na oświetlenie ulic, jeśli radna się nie myli, wynosiły 2 mln, a w roku 2018 - 2 300

tys. zł.

Prezydent Miasta powiedział, że porównywanie stanu oświetlenia z roku 2013 z tym, co dzisiaj

mamy w Pile jest nieporozumieniem.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 18 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” i 2 głosach “wstrzymujących

się” - uchwała nr XI/97/19 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że  zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów powszechnych

rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych

kandydatach. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że  na

posiedzeniu  komisji  omówiony  został  projekt  uchwały,  ale  bez  wskazywania  konkretnych

kandydatów do zespołu do wyboru ławników.
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Przewodnicząca Rady postawiła wniosek, by zespół do wyboru ławników składał się z 5 osób.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów do zespołu do wyboru ławników.

Radny Marek Andruszkiewicz, przewodniczący klubu radnych Koalicji Obywatelskiej zgłosił

kandydatury  radnych:  Kamy  Frąckowskiej-Pilarskiej,  Sławomira  Wegnera  i  Włodzimierza

Bystrzyckiego.

Radna Kama Frąckowska-Pilarska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Sławomir Wegner wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny  Tomasz  Słoboda,  przewodniczący  klubu  radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości zgłosił

kandydatury radnych: Marii Miler i Gabrieli Milskiej.

Radna Maria Miler wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Gabriela Milska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny  Zbigniew  Pyziak,  przewodniczący  klubu  radnych  Stowarzyszenia  “Porozumienie

Samorządowe” zgłosił kandydaturę radnej Emilii Piechockiej.

Radna Emilia Piechocka wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:
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Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Kamy Frąckowskiej-Pilarskiej:

Radni przyjęli kandydaturę 17 głosami “za”, przy 4 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Sławomira Wegnera:

Radni przyjęli kandydaturę 18 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Włodzimierza Bystrzyckiego:

Radni przyjęli kandydaturę 21 głosami “za”, przy 2 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Marii Miler:

Radni  nie  przyjęli  kandydatury  -  6  głosów  “za”,  8  głosów  “przeciw”  i  7  głosów

“wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Gabrieli Milskiej:

Radni przyjęli kandydaturę 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Emilii Piechockiej:

Radni przyjęli kandydaturę 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Przewodnicząca  Rady poprosiła,  żeby  wybrany  zespół  zebrał  się  i  wybrał  spośród  siebie

kandydatów na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego zespołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

15



Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego zespołu.

Radny Sławomir Wegner powiedział,  że zespół proponuje,  by przewodniczącą zespołu została

radna Kama Frąckowska-Pilarska.

Radna Kama Frąckowska-Pilarska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca  Maria  Kubica poprosiła  o  zgłaszanie  kandydatów na  wiceprzewodniczącego

zespołu.

Radny  Sławomir  Wegner powiedział,  że  zespół  proponuje,  by  wiceprzewodniczącą  zespołu

została radna Gabriela Milska.

Radna Gabriela Milska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady postawiła wniosek w s. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Kamy Frąckowskiej-Pilarskiej:

Radni przyjęli kandydaturę 21 głosami “za”, przy 2 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Gabrieli Milskiej:

Radni przyjęli kandydaturę 19 głosami “za”, przy 3 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za”.
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Radna Teresa Kasior powiedziała, że prosi o powtórzenie głosowania, bo radna oddała głos, a nie

został on odnotowany.

Przewodnicząca Rady zapytała, czy radna stawia wniosek o reasumpcję głosowania.

Radna Teresa Kasior potwierdziła.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie wniosku ws. reasumpcji głosowania.

Głosowanie ws. wniosku o reasumpcję:

Radni przyjęli wniosek 20 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” i 2 głosach “wstrzymujących

się”.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”  -

uchwała nr XI/98/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  wypłatę  dodatku

energetycznego  omówił  Edward  Karnaś,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/99/19 stanowi załącznik

do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły na obszarze osiedla Staszyce, w rejonie ul. Osiedlowej i ul. Ludwisarskiej przedstawiła

Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 5:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik 20 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/100/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej nr 11 im.

Królowej Jadwigi w Pile od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin

zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  przedstawił  Sebastian  Dzikowski,

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/101/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznego Przedszkola Nr 18

im.  Kubusia  Puchatka  ul.  Trentowskiego  3  64-920  Piła  od  obowiązku  realizacji  tygodniowego

obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych

przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/102/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie

z wychowania przedszkolnego w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła

przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/103/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  zmiany  statutu  Żłobka  Nr  1  w Pile  przedstawił

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  w  dokumencie  występuje  pewna  sprzeczność.  W części

dotyczącej warunków przyjmowania dzieci do żłobka jest napisane, że: “W przypadku nieobecności

dziecka w Żłobku Dyrektor może przyjąć na miejsce tego dziecka, na czas jego nieobecności inne

dziecko, na podstawie umowy z jego rodzicami”. Natomiast w części dotyczącej zasad odpłatności

jest  napisane,  że:  “W przypadku nieobecności  dziecka  w Żłobku,  opłata  za  pobyt  nie  podlega

zwrotowi, bez względu na liczbę dni nieobecności”. Radna Miler zapytała, czy nie będziemy mieli

do czynienia z podwójną odpłatnością.

Dyrektor  Dzikowski powiedział,  że  rozumie,  to  w  ten  sposób,  że  przyjmowane  jest  dziecko

w sytuacji, kiedy inne dziecko odejdzie ze żłobka.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/104/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie utworzenia Żłobka nr 2 w Pile przedstawił Sebastian

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że podtrzymuje swoje zdanie dotyczące niejasności w zapisach,

które  radna  zgłosiła  w  poprzednim punkcie  porządku  obrad  i  dodała,  że  uważa,  że  zapis  ten

wymaga korekty. W istniejącym zapisie jest mowa o tym, że dyrektor może, na czas nieobecności

dziecka, przyjąć inne dziecko. Powyższy zapis kłóci się z kolei z zapisami w rozdziale dotyczącym

zasad odpłatności. Radna powiedziała, że takie zapisy sugerują pobór podwójnej opłaty.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że zapis, który cytuje radna Miler jest bezpośrednio przeniesiony

z ustawy. Jest napisane, że dyrektor może przyjąć dziecko, ale nie musi. Jeśli ktoś np. wyjeżdża na

miesiąc lub dwa i nie płaci za miejsce w żłobku, to w to miejsce można na ten okres przyjąć inne

dziecko. Dyrektor podkreślił, że nie ma intencji podwójnej płatności.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  nie  rozumie,  jak  te  wyjaśnienia  mają  się  do  zapisu

mówiącego,  że:  “W  przypadku  nieobecności  dziecka  w  Żłobku,  opłata  za  pobyt  nie  podlega

zwrotowi, bez względu na liczbę dni nieobecności”.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że zacytowany zapis dotyczy sytuacji, gdy w danym miesiącu

dziecko  nie  przyjdzie  do  żłobka  na  2,  5  dni.  Inaczej  wygląda  sytuacja,  gdy  rodzic  ustali

z dyrektorem, że dziecka nie będzie przez pewien czas w żłobku.

Radna Maria Miler powiedziała, że do zapisu: “W przypadku nieobecności dziecka w Żłobku,

opłata za pobyt nie podlega zwrotowi, bez względu na liczbę dni nieobecności” radna dodałaby

zapis dotyczący sytuacji, gdy zgłoszona zostanie nieobecność dziecka.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że w żłobku jest dyrektor, który reguluje takie sprawy.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami “za” - uchwała nr XI/105/19 stanowi załącznik

do protokołu.
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Ad 15.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie utworzenia Zespołu Żłobków w Pile i uchwalenia jego

Statutu przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że w § 12 statutu zespołu żłobków jest napisane, że: “W Żłobku

może być powołana Rada Rodziców działająca na zasadach określonych w ustawie, stanowiąca

reprezentację rodziców dzieci uczęszczających do Żłobka”. Natomiast w § 16 jest napisane, że:

“Pobyt oraz wyżywienie dziecka w Żłobku są odpłatne,  a wysokość opłat  ustala Rada”.  Radna

Miler zapytała, o jaką Radę chodzi.

Dyrektor Dzikowski odpowiedział, że chodzi o Radę Miasta Piły.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 21 głosami “za”, przy 2 głosach “wstrzymujących się”  -  uchwała nr

XI/106/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemców  pierwszeństwa

w nabyciu lokali użytkowych (garaży) wraz z udziałami w gruncie omówiła Monika Łukomska,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami “za” - uchwała nr XI/107/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy omówiła  Monika Łukomska, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/108/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  omówiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/109/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 19.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy omówiła Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że z przedstawionej mapki wynika, że chodzi o garaż nr 4

i zapytał, czy z opisu ma rozumieć, że ten garaż wybudowało kilka osób, które teraz zwracają się

w sprawie dzierżawy.

Dyrektor  Łukomska odpowiedziała,  że  w  opisie  jest  mowa  o  “użytkownikach”,  bo  chodzi

o małżeństwo.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/110/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemcy  pierwszeństwa

w  nabyciu  lokalu  użytkowego  wraz  z  udziałem  w  nieruchomości  wspólnej  omówiła  Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  z  niepokojem patrzy  na  lokale  użytkowe,  na  których

pojawiły się informacje MZGM-u dotyczącego tego, że te lokale czekają na kolejnych najemców.

Radny poprosił o komentarz.
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Dyrektor Łukomska odpowiedziała, że to jest właściwie pytanie do Dyrektor MZGM-u i dodała,

że  chodzi  o  to,  że  jeśli  po  którymś  z  przetargów  dany  lokal  nie  został  wynajęty,  to  MZGM

proponuje nam ten lokal do sprzedaży w drodze przetargu. Dyrektor dodała, że takich lokali jest

coraz więcej, bo nie ma na nie chętnych. W tej chwili przygotowujemy przetargi na sprzedaż kilku

lokali w centrum miasta - dodała dyrektor Łukomska.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr XI/111/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 21.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  nazw  drogom  wewnętrznym  omówiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że wstrzyma się od głosu podczas głosowania nad podjęciem tej

uchwały, bo ma ta uchwała związek z nadaniem nazw ulicom na powyrobiskowej działce, kupionej

przez osobę fizyczną za cenę około 2 zł za m². Radna powiedziała, że kiedy zapytała, kto będzie

uzbrajał te drogi lub wypłacał odszkodowania za tereny, które przejmie Gmina pod drogi publiczne,

to usłyszała, że koszty poniesie właściciel. Teraz widzimy wyraźnie na rysunku, że prawdopodobnie

ul. Bazaltowa przechodzi przez działki gminne i Gmina będzie partycypować w uzbrojeniu. Radna

Miler powiedziała, że zadała pytanie, jakie skutki finansowe lub gruntowe poniesie lub poniosła już

Gmina  z  tytułu  wypłaty  odszkodowania  lub  zamiany  terenów  w  związku  z  drogami  oraz

uzbrojeniem na tym terenie.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział, że kwestia, o której mówiła radna

Miler nie ma nic wspólnego z uchwałą, która jest w tej chwili procedowana, mówimy o nadaniu

nazw.  Z procedowaną uchwałą nie  ma nic  wspólnego kwestia  sprzedaży w roku,  chyba,  2009.
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Prezydent dodał, że nie wie, o jakie inwestycje pyta radna Miler, bo zdaniem Prezydenta na tym

terenie Gmina dotychczas nie poniosła żadnych nakładów inwestycyjnych. Prezydent powiedział,

że, że chodzi o drogi wewnętrzne, które nie są w żaden sposób drogami publicznymi i nikt nie może

zmusić gminy do przejęcia dróg.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  w  uzasadnieniu  jest  napisane,  że:  “Jednocześnie  ulica

Bazaltowa  będzie  stanowić  częściowo  gminną  oraz  prywatną  drogę  wewnętrzną”.  Radna

powiedziała, że rozumie, że to jest temat niewygodny, ale co jeśli za jakiś czas będziemy mieli

zapis w budżecie o inwestycji  na drogę publiczną,  pod konkretną nazwą, z ul.  Bazaltową. Stąd

dzisiejsza uchwała o nadaniu nazw ulicom - powiedziała radna Miler - żeby w przyszłości pod

konkretną ulicą dopisać odpowiednie wydatki.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  że  jeżeli  jest  część  w zakresie  gminnym i  na  terenie

gminnym, to jest oczywiste, że należy to do nas i Rada może podejmować uchwały w tym zakresie.

Radna Maria Miler powiedziała, że ul. Kamienna też jest ulicą, którą my musieliśmy i zrobiliśmy,

bo jest publiczna, uzbroiliśmy ją.

Dyrektor Łukomska powiedziała, że przebieg ul. Bazaltowej, który jest przedstawiony na mapie

przebiega na dwóch działach - jedna jest własnością Gminy, a druga stanowi współwłasność osób

prywatnych. Tak samo jest w planie, część ul. Bazaltowej jest przeznaczona pod drogę publiczną,

natomiast pozostała część pod drogę wewnętrzną.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  procedowana  jest  uchwała  dotyczący  nazwy  ulic.  Dla

inwestorów w tym terenie jest to bardzo ważne, bo chodzi o konkretny adres. Radny powiedział, że

chce  powiedzieć,  że  w  naszym  kraju  istnieje  własność  prywatna  i  dodał,  że  czuje  się

niekomfortowo,  kiedy  dyskutujemy  i  próbujemy  tę  własność  prywatną  dyskryminować.  Radny

Toboła dodał też, że źle się czuje, kiedy po raz kolejny słyszy, że coś było nie tak ze sprzedażą

działek. Jest to jakieś niedopowiedzenie, zawieszenie w powietrzu i dezinformacja. Jeśli były jakieś

nieprawidłowości,  o  których  wie  radna  Miler,  to  są  odpowiednie  organy,  którym należy  takie

kwestie zgłosić.
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Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że zgadza się ze stanowiskiem radnego Toboły.  Radny

podkreślił, że zasada jest taka, że gmina może inwestować tylko na swoim majątku.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  22  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym się” -  uchwała  nr

XI/112/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 22.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Radna Maria Miler powiedziała,  że kilkakrotnie składała interpelacje w sprawie mieszkańców

z  al.  Niepodległości,  którzy  nie  mają  dużych  szans  w  budżecie  obywatelskim.  Interpelacje

dotyczyły:  chodników,  placu  zabaw,  zmiany  kursu  autobusu.  Wszystkie  odpowiedzi  na  te

interpelacje były negatywne. Radna Miler powiedziała, że mieszkańcy zadzwonili i powiedzieli, że

czują się jak mieszkańcy drugiej kategorii.

Radna Emilia Piechocka powiedziała, że złożyła interpelację dotyczącą poprawy oświetlenia na

przejściu dla pieszych znajdującym się na ul. Kusocińskiego, przy sklepie Lidl. Radna powiedziała,

że  otrzymała  odpowiedź,  ale  chciałaby  dopytać,  czy  w  tej  chwili  nie  można  w  tym  miejscu

zamontować jakiegoś doświetlenia.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  odnosząc  się  do  pytania  radnej  Piechockiej,  że  plan

inwestycyjny uchwala Rada, więc radni wiedzą jakie są środki finansowe. Prezydent dodał, że jest

więcej przejść dla pieszych, które wymagają doświetlenia czy przycięcia drzew i zadania te będą

wykonywane na tyle, na ile będą nam na to pozwalać środki. Odnosząc się do wypowiedzi radnej

Miler, prezydent Szewc powiedział, że przykro mu z tego powodu, że interpelacje radnej są w taki

sposób rozpatrywane, ale nie tylko pani Miler jest radną w tej Radzie.

Ad 23.
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Wolne głosy, wnioski i informacje.

Przewodnicząca  Rady  Miasta poinformowała,  że  do  30  czerwca  można  składać  wnioski  na

ławników sądowych. Wszystkich chętnych do objęcia funkcji ławnika zapraszamy do zapoznania

się  z  wytycznymi,  które  znajdują  się  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  Urzędu  Miasta  Piły

w zakładce Rada Miasta - Wybory ławników. Kartę zgłoszeniową oraz pomocnicze druki można

pobrać  w  punkcie  Informacyjnym  Urzędu  Miasta  Piły  oraz  ze  strony  Biuletynu  Informacji

Publicznej Urzędu Miasta Piły.

Radny  Grzegorz  Płachta powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  pytał  o  planowaną  budowę  stacji

telefonii komórkowej na ul. Staromiejskiej. Radny zapytał, czy Prezydent, jako reprezentant strony,

zapoznał się już z dokumentacją i czy ewentualnie złożył jakieś wnioski w tej sprawie.

Radna  Maria  Miler przedstawiła  interpelacje,  które  składa  na  bieżącej  sesji.  Interpelacje

zamieszczone są na stronie BIP Urzędu Miasta Piły z numerami (zgodnie z kolejnością zgłoszenia

przez radną): 41, 37, 40, 39 i 38.

Radny Tomasz Jopek zgłosił interpelację dotyczącą strzelnicy “Tarcza”. Interpelacja zamieszczona

jest na stronie BIP - interpelacja nr 46.

Radna  Emilia  Piechocka powiedziała,  że  na  poprzedniej  sesji  pytała,  kto  był  organizatorem

imprezy  pn.  “Festiwal  kolorów” i  Prezydent  powiedział  wtedy,  że  się  dowie.  Radna  poprosiła

o odpowiedź.

Radny Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  chce  się  odnieść  do  poruszonej  przez  radną  Miler

kwestii  wypłat  dla nauczycieli.  Radny powiedział,  że uważa,  że gmina,  która wykłada 60% na

utrzymanie pilskiej oświaty ma prawo podejmować samoistnie decyzje w sytuacji, kiedy uznaje, że

strajk, który miał miejsce, był w słusznej sprawie.

Radna  Gabriela  Milska przedstawiła  interpelacje,  które  składa  na  bieżącej  sesji.  Interpelacje

zamieszczone są na stronie BIP Urzędu Miasta Piły z numerami (zgodnie z kolejnością zgłoszenia

przez radną): 45, 42, 43 i 44.
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Radna  Maria  Miler powiedziała,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Szutkowskiego,  że

mieszkańcy oczekują,  w sprawie wynagrodzeń dla nauczycieli,  odpowiedzi w kwestii  podstawy

prawnej i kierują to pytanie do Prezydenta.

Radny Tomasz Jopek powiedział, że impreza, o której wspomniał w związku ze zgłaszaną przez

siebie interpelacją, odbyła się 21 czerwca.

Radny Sławomir Wegner powiedział, że mieszkańcy Zielonej Doliny pytali radnego, kto kieruje

planem  użytkowania  znajdującego  się  na  osiedlu  orlika.  Radny  wyjaśnił,  że  małe  dzieci  są

przeganiane przez starsze i zapytał,  czy można w jakiś sposób uregulować tę kwestię tak, żeby

wszyscy mogli korzystać z tego obiektu.

Radna Emilia Piechocka powiedziała, kierując swoją wypowiedź do radnej Milskiej,  że na ul.

Siemiradzkiego jest przejście dla pieszych i sygnalizacja świetlna.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że jej interpelacja dotyczy właśnie tego przejścia i dodała, że

to przejście nie jest “pełne” i chodzi o to, aby sygnalizacja świetlna była też z drugiej strony.

Radna Wioletta Stalęga powiedziała, że zgłaszane przez radnych sprawy to są interpelacje, na

które Prezydent w tej chwili na pewno nie odpowie w sposób wyczerpujący. Radna powiedziała, że,

jako radni, mamy narzędzia, z których możemy korzystać w okresie pomiędzy sesjami.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że na realizację wszystkich zadań, o których mówili radni

potrzebne by było kilkanaście milionów złotych. Odnosząc się do kwestii poruszonej przez radnego

Płachtę, Prezydent powiedział, że pracownicy Urzędu zapoznali się z tą sprawą i nie stwierdzili, by

były tam jakiekolwiek nieprawidłowości i w związku z tym w tym momencie Prezydent nie będzie

wnosił żadnych uwag do projektu. Odnosząc się do pytania radnej Piechockiej, prezydent Szewc

powiedział, że organizatorem festiwalu byli: Holi Colors i Regionalne Centrum Kultury - Fabryka

Emocji, a ubezpieczało imprezę Holi Colors. Odnosząc się do kwestii poruszonej przez radnego

Wegnera,  Prezydent powiedział,  że w przedstawionych przez radnego sytuacjach interweniować

powinni rodzice lub opiekunowie.
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Radny Tomasz Jopek powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na swoje pytanie.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  udzieli  odpowiedzi  po  otrzymaniu  interpelacji  na

piśmie.

Przewodnicząca Maria Kubica złożyła życzenia z okazji zbliżających się wakacji.

Ad 24.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady XI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła Przewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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